
GEZAMENLIJKE COMMISSIE / COMITÉ WELZIJN STAD – SOCIAAL HUIS  

 

Vergadering 8 mei 2017 

 

 

Aanwezig 

 

Kerstin Hopf, voorzitter 

Martine De Raedemaeker, Zineb El Boussaadani, Hans Keldermans, , 

Patrick Princen, Hamid Riffi, Alexander Vandersmissen, commissieleden 

stad 

Anne Berghmans, Kathleen De Wolf, Tom Geys, Peggy Ghekiere, Indrani 

Muyldermans, Patricia Verbeeck, commissieleden Sociaal Huis 

Frie Niesten, waarnemer 

  

Ambtenaren Mathias Vaes, departementshoofd sociale zaken 

 

Verontschuldigd Koen Anciaux, voorzitter 

Katleen Den Roover, schepen 

Farid Bennasser, Johan De Vleeshouwer, Wesley Doms, Klaartje Heiremans, 

Glenn Nason, Ali Salmi, Johan Timmermans, Rita Van den Bossche, 

commissieleden stad 

Hilde Baetens, commissielid Sociaal Huis 

 

Externen                Karolien Boonen, coördinator Family Justice Center 

                             Pascale Franck, teamleider intrafamiliaal geweld, provincie Antwerpen 

 

Datum 8 mei 2017 – van 19u tot 20u 

 

 

1. Goedkeuring verslag 29 maart 2017. 

Goedkeuring verslag vorige vergadering. 

 

2. Oprichting van het Mechelse centrum voor intrafamiliaal geweld 

 

Voorzitter Kerstin Hopf opent de vergadering. 

 

De commissie neemt akte van de toelichting door mevrouw Karolien Boonen en mevrouw 

Pascale Franck. 

 

Volgende vragen worden gesteld: 

 

Patricia Verbeeck: In dergelijke situaties is er toch ook vaak drugs of alcohol aanwezig. Hoe ga 

je hier mee om? 

 

Karolien Boonen: Met de Korte Keten aanpak volgt er ook een terugkoppeling vanuit partners 

als De Sleutel en de Geestelijke Gezondheidszorg als iemand daar afhaakt. Dit verhoogt de 

transparantie en desgevallend neemt het parket dan ook zijn verantwoordelijkheid. Dan blijft 

het uiteraard nog altijd moeilijk, maar je kunt met deze aanpak wel veel dieper gaan. 

 

Kerstin Hopf: Als er in een gezin repetitief aangifte van IFG wordt gedaan, gevolgd door het 

terug intrekken van de aangifte, wordt er dan in eerste instantie toch nog aan het slachtoffer 

gedacht? 

 

Karolien Boonen: Absoluut. We vertrekken altijd vanuit het slachtoffer, maar we gaan ook wel 

altijd met het hele gezin aan de slag. Een dader die schoon weer speelt, wordt met deze 

aanpak ook beter doorprikt dan anders. 

 

Alexander Vandersmissen: Hoeveel van de dossiers van Korte Keten zijn positief afgesloten? 

 

Pascale Franck: Ik stuur de laatste stand van zaken hieromtrent nog door. 



 

Kathleen De Wolf: Valt ouderverstoting ook onder jullie werking? 

 

Karolien Boonen: Absoluut, ouderverstoting wordt zeker erkend als psychisch IFG. 

 

Frie Niesten: In de presentatie was sprake van het belang van neutrale casusregisseurs. 

Waarom waren die er tot nu toe niet? 

 

Pascale Franck: Financiële middelen. Maar nu hebben we over een paar weken dus wel 2 

neutrale casusregisseurs binnen het Mechelse Family Justice Center. 

 

Indrani Muyldermans: Wat kan bijdragen om de drempels qua toeleiding voor andere 

hulpverleningsdiensten te verlagen? 

 

Karolien Boonen: Het verhogen van de fysieke zichtbaarheid is alleszins erg belangrijk en 

daarom is het zo goed dat het Family Justice Center in het Sociaal Huis wordt gehuisvest, 

aangezien hier al zoveel organisaties werkzaam zijn. 

 

Mathias Vaes: Uiteraard speelt helaas ook de traditionele verkokering tussen politie, justitie en 

welzijnswereld een rol. De laatste jaren hebben we hier met o.a. Korte Keten, GO-team, het 

jeugdzorgproject en de uitbouw van het Sociaal Huis wel al grote stappen in gezet en je merkt 

wel dat samenwerking steeds meer de nieuwe norm wordt. 

 

Anne Berghmans: Kunnen scholen zelf ook toeleiden of enkel CLB’s? 

 

Karolien Boonen: Scholen zijn zelf zeker ook welkom. 

 

Hans Keldermans: Uit wetenschappelijk onderzoek is gebleken dat er bij sommige 

gemeenschappen meer risicofactoren naar intrafamiliaal geweld aanwezig zijn, zoals een grote 

afhankelijkheid van de schoonfamilie, een andere mentaliteit op het vlak van corrigerend 

optreden, een grotere aanvaarding van dingen als de ‘tik naar vrouwen die niet in de pas 

lopen’. Nemen jullie een specifieke aanpak op naar dergelijke specifieke culturele 

achtergronden? 

 

Pascale Franck: Het is belangrijk om altijd op alle barrières in te spelen. Speelt er een 

taalbarrière, dan moet je die meenemen. Speelt er een bepaalde mentaliteit naar corrigerend 

patriarchaal optreden, dan moet je die meenemen. Je moet niet zozeer een specifieke aanpak 

voor een bepaalde culturele groep opmaken, maar wel telkens kijken naar alles wat er bij dat 

gezin speelt en dan zoek je telkens organisaties die daar een rol in kunnen spelen. 

 

Hans Keldermans: Maar de overheid moet dan toch ook een signaal geven naar die 

gemeenschappen dat kinderen niet geslagen mogen worden? 

 

Pascale Franck: De wet is altijd de wet en we zullen dit altijd bewaken. 

 

 

Als bijlage: de presentatie bij de toelichting. 
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